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فشار آمریکا و تروئیکا در آژانس بین المللی انرژی اتمی نتیجه داد

تصویب سومین قطعنامه شورای حکام علیه ایران

یک استاد دانشگاه از کاهش تولید روزانه 28 میلیون متر مکعبی گاز در پارس جنوبی خبر داد
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خسارت آلودگی هوا بر سلامتی 
مردم تهران2/3 میلیارد دلار است

پیونگیانگرکوردشکنیکرد

آمریکا در تیررس موشک های 
کره شمالی

رفعمشکلارتباطیکسریالباناآرامیهایاخیر

زنان شبکه مخفی برگشتند

رشد۶1درصدیفروشخانههایبالای۲0سال

خانه های خالیِ پر از ابهام!

رنگینکمانبهیادکیان،پرتکرارترینعبارتشبکههایاجتماعیشد

همه روایت های سه روز پرماجرا در ایذه
گروهسیاســی: شاید رنگین کمان، پرتکرارترین تصویر این روزهای شــبکه های اجتماعی بوده است که با وجود فیلترینگ 
گسترده، همچنان مردم با استفاده از فیلترشکن ها سعی در اطلاع رسانی و اظهارنظر از طریق آن را دارند. رنگین کمان، به یاد 

صفحه۲کیان پیرفلک، کودک ده ساله ایذه ای، به واژه و تصویر پرتکرار این روزها تبدیل شد چراکه...

بازارسیموکابلراچگونهارزیابیمیکنید؟
بازار ســیم و کابل به عنوان یک بازار پویا بسیار متاثر از 
فعالیت های اقتصادی در حوزه های عمرانی و سازندگی است 
و در صورت توجه به توســعه پایدار پروژه های عمرانی قطعا 
آینده روشنی را می توان برای آن پیش بینی کرد اما متاسفانه 
با توجه به اینکه نخســتین قربانی مشــکلات اقتصادی در 
کشور، پروژه های عمرانی هستند، برای رسیدن به وضعیت 

پایدار باید صبورتر باشیم. 
علاوه بر ایــن امروزه سیاســت های بانکــی به صورت 
سختگیرانه بر این صنعت اعمال می شود و دستورالعمل های 
نوظهور در حوزه های مختلف مشکلات را افزایش داده است. 
به طور نمونه از ابتدای امسال پیاده سازی سیستم الکترونیکی 
در ادارات مرتبط بدون توجه به اطلاعات گذشته شرکت ها 
را شاهدیم که ممکن است فعالیت یک شرکت را ماه ها دچار 

اختلال کند.
درتامینمواداولیهچهمشکلاتیدارید؟

علاوه بر نوســانات نرخ ارز، مشکل عمده ما تامین مواد 
اولیه داخلــی و نبود ظرفیت هــای فعال در ایــن حوزه و 
عدم پوشــش همه تقاضا به ویژه در حــوزه کابل های نوری 
و همچنین شــناور بودن و تغییرات قیمتی مکرر است که 
معاملات را تحت الشعاع قرار داده است. در بخش واردات هم 
بخش زیادی از مواد مصرفی کابل های نوری و ماشین آلات از 
خارج تامین می شود که عدم تخصیص ارز و تاخیر در صدور 
تاییدیه ها توســط بانک مرکزی در ترخیــص اقلام وارداتی 
مشــکلاتی ایجاد کرده، به گونه ای که حجم بسیاری از مواد 

در گمرک باقی مانده است.

عرضهمسدربورسراچگونهمیبینید؟
متاســفانه دلالان مس را از بــورس کالا خریداری کرده 
و بعــد از اعمال تغییرات کوچک، به صــورت کالا اقدام به 
صادرات آن می کنند؛ این در حالی است که تولید کنندگان 
کابل عموما به خاطر مشکلات )بورس  کالایی(، مس را از بازار 
آزاد و با قیمت های بالاتر تامین می کنند و بنابراین در رقابت 
با تولید کنندگان سایر کشورها که از حمایت های دولت خود 
بهره می برند با مشکلات بســیاری مواجه هستند. علاوه بر 
این در هفته های اخیر عرضه مس در بورس دچار آشفتگی 
شــده است. در این هفته مشاهده شد که نحوه فروش کاتد 
به صورت 50 درصد نقد و 50 درصد LC یا اعتبار اســنادی 
دو ماهه تعیین شــده است و این در حالی است که تاکنون 
فروش به صورت 10 درصد نقد و 90 درصد LC و پنج ماهه 
تعریف می شد. اعمال این روش ها بیش از هر صنعت مشابه، 
گریبان صنعت ســیم و کابل را می گیرد که بیشترین سهم 

مصرف مس را دارد و فشار مضاعفی به آن وارد می کند.
عمدهترینمشــکلاتحالحاضرشــرکتکابل

شهیدقندیچهمواردیهستند؟
مشکلات همیشه با صنعت ســیم و کابل همراه است و 
اجتناب از آنها غیر ممکن؛ اما بسیاری از مشکلات را می توان 
کاهش داد یا با آن کنار آمد اما منشأ برخی مشکلات ناشی 
از ذات صنعت نیســت بلکه ناشــی از قواعد و مسائلی است 
که از بیرون بر ما تحمیل شــده اســت و کنترلی روی آنها 
نداریم. ما برنامه توســعه شرکت را تعریف می کنیم و منابع 
آن را هم پیش بینــی می کنیم اما در ادامــه از منابع خود 
که به صورت دارایی های راکد درآمده، نمی توانیم اســتفاده 

کنیم. علاوه بر این محدودیت های تحمیلی، کارشکنی های 
محلی و عدم تصمیم گیری صاحبان سرمایه، مدیران شرکت 
را مجبور می کند که صرفــا نظاره گر دارایی ها و حافظ آنها 
باشند تا در آینده ای که معلوم نیست چه زمانی فرا می رسد، 
مورد استفاده قرار گیرند. مشکل زمانی بیشتر خود را نشان 
می دهد که مشــتریان دولتی و نیمه دولتی هم مطالبات را 
پرداخت نکنند. در این صــورت برای تامین نقدینگی برای 
ادامه فعالیت های تولیدی باید به بانک ها رو بیاوریم و بانک ها 

مسائل و مشکلات خود را به شرکت ها تحمیل می کنند.
دربارهدریافتمطالباتبیشترتوضیحدهیدوچه

راهکاریبرایرفعمشکلمدنظردارید؟
مطالبات روزافزون از سیســتم های دولتی و نیمه دولتی 
شــرکت ها رو به افزایش است و متاسفانه روزنه امیدی برای 
رفع این مشــکل در این صنعت مشــاهده نمی شود. درصد 
بالایــی از تولیــدات ما در صنعت مخابــرات و صنعت برق 
مورد استفاده قرار می گیرد و مطالبات سنواتی ما از شرکت 
مخابرات و توانیر به صدها میلیارد تومان می رسد که به این 
مبالغ سودی تعلق نمی گیرد و قطعا در زمان تسویه به خاطر 
تورم ارزش آن به شدت کاهش می یابد و این در حالی است 
که برای تامین مــواد اولیه هزینه مالی بالایی به ما تحمیل 

می شود. 
یک روش قهری این اســت که از فروش بیشــتر به این 
سازمان ها خودداری شود ولی قطعا این روش در جهت اهداف 
ملی تلقی نمی  شود. بنابراین لازم است دولت روش هایی برای 
حمایــت از صنعت چه در رابطه با مطالبات گذشــته و چه 
درباره ایجاد تعهدات بعــدی طراحی و اعمال کند؛ یکی از 

این روش ها اســتفاده از این مطالبات به عنوان وثیقه برای 
دریافت وام بانکی )یا انتشار اوراق( توسط شرکت هاست که 
قسمت زیادی از مشــکلات صنعت حل خواهد شد و البته 
باید راهکار های آن توســط قانون تعریف شود. در سال های 
اخیر اســتفاده از تهاتر کالایی توســط توانیر )مثلا شمش 
آلومینیوم یا میلگرد( یا واگذاری ملک و کابل های فرســوده 
)برای بازیافت مس( مطرح شــده که البته بسیار در سطح 

محدودی انجام می شود.

درپایاناگرصحبتدیگریدارید،بیانکنید.
اتخــاذ سیاســت های فعلی بــا اهداف مطرح شــده در 
فرمایشات مقام معظم رهبری متناسب نبوده و مسئولان باید 
راهکارهای عملیاتی برای رفع مشکل این صنعت ارائه کنند. 
تعریف مکانیزم روشــن برای کشف قیمت و معامله عادلانه 
مس در بورس کالا می تواند ثبات بیشــتری به بازار بدهد و 
از طرفی با بازپرداخت مطالبات از طرف شرکت های دولتی 

می توان شاهد آینده روشن تری برای این صنعت بود.

صنعت برق در دهه های اخیر رشد چشمگیری را تجربه کرده و هم  اکنون نه تنها در بسیاری از بخش ها شاهد قطع وابستگی به واردات کالاها و خدمات هستیم بلکه در عرصه 
صادرات هم شــرکت های داخلی قادرند ارزآوری بالایی را برای کشــور به ارمغان بیاورند. با وجود این در یک دهه اخیر به دنبال تحریم ها و رکود تورمی شاهد توقف پروژه های 

عمرانی و پرداخت نشدن به موقع مطالبات شرکت های صنعت برق بودیم که این اتفاق شرایط را برای تولیدکنندگان داخلی تغییر داد.
 از ســوی دیگر به گفته برخی از کارشناســان اتخاذ تصمیمات نادرست بدون توجه به تمامی جوانب باعث شده تا در داخل کشور شاهد مشکلات دست و پا گیر بسیاری برای 
تولید کننده ها باشیم. به طور نمونه در شرایطی که هزینه های تولید به شدت افزایش یافته و شرکت ها در بسیاری موارد صرفا جلوگیری از ورشکستگی را به عنوان یک هدف اولیه 
دنبال می کنند، شاهد اعمال سیاست های نادرست در بورس کالا هستیم به گونه ای که برخی شرکت ها مجبورند فلزاتی مانند مس را که با فعالیت بخش های تولیدی صنعت برق 
گره خورده، با بهایی بالاتر از قیمت جهانی از بازار آزاد تهیه کنند و این اتفاق باعث افت توان شــرکت ها در عرصه صادرات شــده است. علاوه بر این در حوزه واردات مواد اولیه 
هم شاهد مشکلاتی مانند بوروکراسی زمانبر برای تایید سفارش ها هستیم تا جایی که اغلب شرکت ها به دلیل اعلام قیمت های جدید توسط شرکت خارجی، مجبور می شوند 
مجددا برای اصلاح ثبت سفارش اقدام کنند. در همین رابطه مدیرعامل شرکت کارخانجات تولیدی شهید قندی معتقد است: علاوه بر نوسانات نرخ ارز، مشکل عمده ما برای 
تامین مواد اولیه داخلی، نبود ظرفیت های فعال در این حوزه و عدم پوشش همه مواد به  خصوص در حوزه کابل های نوری و همچنین شناور بودن و تغییرات قیمتی مکرر است 
که معاملات را تحت الشعاع قرار داده است. در بخش واردات هم بخش زیادی از مواد مصرفی کابل های نوری و ماشین آلات از خارج تامین می شود که عدم تخصیص ارز و تاخیر 
در صدور تاییدیه ها توسط بانک مرکزی در ترخیص اقلام وارداتی مشکلاتی ایجاد کرده، به گونه ای که حجم بسیاری از کالاها در گمرک باقی مانده است. به گفته مدیرعامل 
شرکت کارخانجات تولیدی شهید قندی، درصد بالایی از تولیدات ما در صنعت مخابرات و صنعت برق مورد استفاده قرار می گیرد و مطالبات سنواتی ما از شرکت مخابرات و 
توانیر به صدها میلیارد تومان می رسد که به این مبالغ سودی تعلق نمی گیرد و قطعا در زمان تسویه به خاطر تورم، ارزش آن به شدت کاهش می یابد و این در حالی است که 

برای تامین مواد اولیه هزینه مالی بالایی به ما تحمیل می شود.
متن پیش رو ماحصل گفت وگو با محمدجواد عسگری باقرآبادی، مدیرعامل شرکت کارخانجات تولیدی شهید قندی در رابطه با مهم ترین چالش ها و راهکارهای پیش رو مانند 

مطالبات شرکت، مشکلات تامین مواد اولیه داخلی و وارداتی، عرضه مس در بورس کالا و... است که در ادامه می آید.

مدیرعامل شرکت کارخانجات تولیدی شهید قندی پیشنهاد داد؛

نسـخه جایگزین وثیقه برای دریافت تسـهیلات
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